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Protokół nr II.2018 
II Sesji Rady Gminy Ręczno 

dnia 20 grudnia 2018 r. 
RG.0002.11.2018 

rozpoczęcie godz. 10:00 
zakończenie godz. 12:00 

              Miejsce obrad – sala GOK w Ręcznie  
 
 

         Obecni radni                                                                    
 

1. Betka Włodzimierz    
2. Dembowski Adam             
3. Felecka -Tręda Mariola    
4. Filocha Jan              
5. Flasz Ewa       
6. Konarski Zdzisław    
7. Michalski Kazimierz             
8. Ociepa Jarosław             
9. Olszta Małgorzata    
10. Patura Jolanta     
11. Piętos Dominika     
12. Skrobek Marek     
13. Synderecka Agnieszka   
14. Świstak Robert     
15. Zawada Mirosław 

 
        

O godz. 10:00 Przewodniczący Mirosław Zawada otworzył II Sesję Rady Gminy 
Ręczno, powitał radnych i w ich imieniu osoby zaproszone na obrady: Wójta Gminy Piotra 
Łysonia, Zastępcę Wójta Marcina Kusa, Sekretarz Marię Lesiakowską, Skarbnik Bożenę 
Jarosińską, Dyrektor Szkoły Podstawowej w Stobnicy Agatę Studniarek, Dyrektora Szkoły 
Podstawowej w Ręcznie Józefa Korpasa, Kierownik GOPS Elżbietę Krawczyk, 
Przew. GKPiRPA Małgorzatę Żak, Insp. ds. rolnictwa i ochrony środowiska Dariusza 
Chablewskiego, przedstawiciela Izby Rolniczej Marka Kręglewskiego, przedstawicielkę 
Stowarzyszenia Rozwoju Gminy Ręczno Agatę Bielecką, Przew. KGW Paskrzyn Zofię 
Łosiewicz, Prezesa GS Łęki Szlacheckie Stanisława Cejnuk, sołtysów poszczególnych 
miejscowości. 

Na podstawie listy obecności w obradach bierze udział 15 radnych, co stanowi 
kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał. Listy obecności radnych, 
sołtysów i gości stanowią pisemne  załączniki do protokołu. 

Przewodniczący poinformował zebranych na sesji, że obrady rady gminy są 
transmitowane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk, zgodnie z obowiązkiem 
wynikającym z ustawy o samorządzie gminnym. Państwa dane osobowe, w tym wizerunek, 
są przetwarzane w celu realizacji jawności działania organów gminy oraz zapewnienia 
dostępu do informacji publicznej. Szczegółowe informacje dotyczące administratora danych, 
przetwarzania danych i Państwa praw związanych z przetwarzaniem są dostępne na 
wywieszonej w sali klauzuli informacyjnej.  
 

Ad pkt 2.  Wnioski do proponowanego porządku obrad. 
 

Radni nie zgłosili wniosków do porządku obrad, porządek przedstawia się następująco: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Wnioski do proponowanego porządku obrad. 
3. Wnioski do protokołu I sesji Rady Gminy Ręczno. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach między sesjami. 
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5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ręczno na lata 2019-2028. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ręczno na 2019 rok. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ręczno 

na lata 2018-2028. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 2018 rok. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy Ręczno. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 

do przyznania nieodpłatnie pomocy w formie świadczenia pieniężnego na zakup 
posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem rządowym „Posiłek 
w szkole i w domu” w czasie obowiązywania programu. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 
dożywiania w formie posiłku lub świadczenia rzeczowego w postaci produktów 
żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek 
w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego 
w zakresie zapewnienia posiłku osobom potrzebującym „Posiłek w szkole i w domu” 
na lata 2019 – 2023. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 
2019 rok. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia zadania publicznego z zakresu zimowego 
utrzymania dróg powiatowych. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planów pracy komisji stałych i Rady Gminy 
na 2019 rok. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi, ustalenia stawki takiej opłaty oraz stawki za pojemnik. 

18. Sprawy różne. 
19. Zamknięcie sesji. 

 
Ad pkt 3.  Wnioski do protokołu I sesji Rady Gminy Ręczno. 
 

Radni nie zgłosili wniosków do protokołu I sesji Rady Gminy Ręczno. 
 
Ad pkt 4.  Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach między sesjami. 
 

Przewodniczący Mirosław Zawada przedstawił informacje o swoich działaniach między 
sesjami, informacja stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 
Ad pkt 5. Wójt Gminy Piotr Łysoń przedstawił sprawozdanie z ważniejszych działań, 
podejmowanych decyzji oraz wydanych zarządzeń w okresie miedzy sesjami - sprawozdanie 
stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 

Ad pkt 6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ręczno na lata 2019-2028. 
 

Skarbnik Bożena Jarosińska przedstawiła informacje na temat Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Ręczno na lata 2019-2028 oraz budżetu gminy na 2019 r. (informacja 
stanowi pisemny załącznik do protokołu). 
Skarbnik odczytała uchwałę nr II/261/2018 z dnia 10 grudnia 2018 r. Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii dotyczącej projektu budżetu 
Gminy Ręczno na 2019 rok i uchwałę nr II/262/2018 Składu Orzekającego RIO w Łodzi 
w sprawie opinii do projektu uchwały o wieloletniej prognozie finansowej oraz możliwości 
sfinansowania planowanego deficytu budżetu Gminy Ręczno (uchwały RIO stanowią 
pisemne załączniki do protokołu). 
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Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Ręczno na lata 2019-2028. 
 

Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 –. 
 
Uchwała w sprawie uchwalenia WPF Gminy Ręczno na lata 2019-2028 oznaczona została 
nr  II.9.2018, uchwała stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 
Ad pkt 7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ręczno na 2019 rok. 
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ręczno na 
2019 rok 
 

Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr II.10.2018 Rady Gminy Ręczno z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Ręczno na 2019 rok stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 
Ad pkt 8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ręczno na lata 2018-2028. 
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Ręczno na lata 2018-2028 
 
Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 
Uchwała nr II.11.2018 Rady Gminy Ręczno z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ręczno na lata 2018-2028 stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 
Ad pkt 9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 2018 rok. 
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 2018 
rok 
 

Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
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Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr II.12.2018 Rady Gminy Ręczno z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie zmiany 
budżetu Gminy Ręczno na 2018 rok stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 
Ad pkt 10. Podjęcie uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy Ręczno. 
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy Ręczno. 
 

Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr II.13.2018 Rady Gminy Ręczno z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie 
wynagrodzenia Wójta Gminy Ręczno stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 
Ad pkt 11. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 
uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w formie świadczenia pieniężnego na 
zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem rządowym „Posiłek 
w szkole i w domu” w czasie obowiązywania programu. 
 
Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 
uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w formie świadczenia pieniężnego na 
zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem rządowym „Posiłek 
w szkole i w domu” w czasie obowiązywania programu. 
 
Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 
Uchwała nr II.14.2018 Rady Gminy Ręczno z dnia 20 grudnia 2018 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 
Ad pkt 12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 
dożywiania w formie posiłku lub świadczenia rzeczowego w postaci produktów 
żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole 
i w domu” na lata 2019-2023. 
 
Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków 
w zakresie dożywiania w formie posiłku lub świadczenia rzeczowego w postaci produktów 
żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole 
i w domu” na lata 2019-2023. 
 
Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
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Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 
Uchwała nr II.15.2018 Rady Gminy Ręczno z dnia 20 grudnia 2018 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 
Ad pkt 13. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego 
w zakresie zapewnienia posiłku osobom potrzebującym „Posiłek w szkole i w domu” na lata 
2019 – 2023. 
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu 
osłonowego w zakresie zapewnienia posiłku osobom potrzebującym „Posiłek w szkole 
i w domu” na lata 2019 – 2023. 
 

Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr II.16.2018 Rady Gminy Ręczno z dnia 20 grudnia 2018 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 
Ad pkt 14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 rok. 
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 
2019 rok. 
 

Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 13 - Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Flasz Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski 
Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek 
Marek; 
Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 1 - Filocha Jan; 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 1 - Betka Włodzimierz; 
 

Uchwała nr II.17.2018 Rady Gminy Ręczno z dnia 20 grudnia 2018 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 
Ad pkt 15. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia zadania publicznego z zakresu zimowego 
utrzymania dróg powiatowych. 
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia zadania publicznego z zakresu 
zimowego utrzymania dróg powiatowych. 
 

Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
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Uchwała nr II.18.2018 Rady Gminy Ręczno z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie przejęcia 
zadania publicznego z zakresu zimowego utrzymania dróg powiatowych stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 
Ad pkt 16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planów pracy komisji stałych i Rady 
Gminy na 2019 rok. 
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planów pracy komisji stałych 
i Rady Gminy na 2019 rok. 
 

Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr II.19.2018 Rady Gminy Ręczno z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie 
uchwalenia planów pracy komisji stałych i Rady Gminy na 2019 rok stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 
Ad pkt 17. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi, ustalenia stawki takiej opłaty oraz stawki za pojemnik. 
 

Głosowano w sprawie:  
 

Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 0 - 
PRZECIW - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; 
Flasz Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; 
Patura Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; 
Zawada Mirosław; 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 
 

Nie została podjęta uchwała w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi, ustalenia stawki takiej opłaty oraz stawki za pojemnik. 
 
Ad pkt 18. Sprawy różne. 
 

Zastępca Wójta Marcin Kusa przytoczył treść pisma, które wpłynęło 19 rudnia br. do urzędu 
odnośnie prośby wykonania sieci wodociągowej w miejscowości Łęg Ręczyński do działek 
budowlanych nr 74/3, 74/5, 74/6 i 74/7, zgodnie z Ustawą z dnia 07.06.2001 r. o zbiorowym 
zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. 
Poinformował, że pismo od tych mieszkańców wpłynęło już drugi raz, wcześniej było 
zgłoszone do budżetu na 2019 r. przez radną. Jeżeli chodzi o dostęp do sieci wodociągowej, 
dostęp publiczny - te działki posiadają taki dostęp. Wydanie warunków technicznych na 
wykonanie przyłącza wodociągowego do tych działek, jest to fizycznie i technicznie do 
zrobienia. Na terenie naszej gminy są dużo dłuższe przyłącza wodociągowe, które były 
realizowane przy udziale mieszkańców, którzy chcieli się podłączyć do istniejącej sieci 
wodociągowej. Te przyłącza były wykonywane przez mieszkańców na własny koszt 
i rachunek. Przyłącze wodociągowe, w myśl ustawy, ma całkowicie inne parametry, niż sieć 
wodociągowa. Budowa sieci wodociągowej musiałaby być zaplanowana w budżecie, 
zaczynamy od decyzji lokalizacyjnej – termin około 90 dni, mapy do celów projektowych, 
projektujemy tą sieć wodociągową dla tych działek, następnie ogłaszamy przetarg, 
wykonujemy. Sieć wodociągowa ma swoje parametry odnośnie zapotrzebowania ppoż., 
gdzie muszą być zachowane przepływy, hydranty ppoż., odbiór przez straż i przez Sanepid.  
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Jeżeli chodzi o ww. działki w Łęgu Ręczyński jest tam dostęp do mediów. Nic nie stoi na 
przeszkodzie, żeby właściciele tych działek wykonali przyłącze wodociągowe na swój własny 
rachunek i koszt. Gdyby gmina wykonywała to przyłącze, to wchodzimy w działki prywatne, 
gdzie musielibyśmy uzyskać prawo do dysponowania terenem na budowę tej sieci 
wodociągowej, bo jest tam droga wspólna i dochodzą jeszcze inne uzgodnienia.  
Nie zostawiamy właścicieli działek w Łęgu Ręczyńskim bez możliwości podłączenia się do 
publicznej sieci wodociągowej Paskrzyn w miejscowości Łęg Ręczyński.  
 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Ręczno Jolanta Patura przekazała (odnośnie nie podjętej 
uchwały o wysokości opłat za odpady), że radni nie są przeciwko podwyżkom opłat za odbiór 
odpadów, podwyżki stawek muszą być i wszędzie są. Poprosiła w imieniu radnych 
o przygotowanie informacji o ściągalności opłat za śmieci i wysokości opłat, czy wszyscy 
tzw. mieszkańcy sezonowi są objęci w rejestrach ? Przyjęło się przez dłuższy czas, że 
mieszkańcy sezonowi są tylko z okolic rzeki Pilicy:  Łęg Ręczyński, Stobnica itd. Coraz 
częściej sezonowi są na terenie całej gminy. Na chwilę obecną radni nie mają takich 
informacji. Poprosiła o przygotowanie informacji nt. odpadów na najbliższe posiedzenia 
komisji. 
 

Mieszkaniec Łęgu Ręczyńskiego poinformował, że złożyli (4 osoby) wniosek do gminy 
o przyłącze wodne do swoich działek. Za to odpowiedzialna powinna być gmina, żeby 
doprowadzić wodę do granicy działek, później wszystko jest na nasz koszt. Nie jest to wielka 
inwestycja, przy porównaniu z inwestycjami gminy na przyszły rok. Można powiedzieć, że 
„jest to kropla w morzu” do całych wydatków. Trzeba także dbać o przychody do gminy, a tu 
jest układ dwustronny, bo na początku gmina musiałaby zainwestować, a później też gmina 
na tym zyskuje.  
 

Wójt Gminy Piotr Łysoń 
Sieć wodociągowa dochodzi do granicy działki. Są tam działki wydzielone z drogą prywatną, 
w którą też nie możemy ingerować. Jest to raptem odcinek 100 metrów i jeżeli chodzi 
o dbałość o interesy gminy to wydatki (koszty) będą na pewno niewspółmierne do dochodów. 
Woda kosztuje 2 zł + VAT, natomiast wykonanie podkładów geodezyjnych, wykonanie 
dokumentacji i wykonanie całej inwestycji to będzie 50 tys. zł., które w życiu nie odzyskamy.  
 

Mieszkanka Łęgu Ręczyńskiego  
„Nie chodzi nam o przyłącze a o sieć, ponieważ droga jest prywatna, ale jest zgoda 
wszystkich właścicieli działek. Jest po drugiej stronie grunt i propozycja podziału, i będzie 
więcej działek. Wtedy nie wiem, czy do każdej z działek będzie odrębne przyłącze, bo tych 
działek będzie około dziesięciu. Nie wiem, czy ta sprawa przyłącza rozwiąże problem. Nie 
sądzę, że około 100 metrów sieci, to są takie koszty. Zwrot kosztów dla gminy będzie z tytułu 
podatków, bo jeżeli każdy pobuduje dom, to będzie płacił podatek od nieruchomości, a nie 
tak jak teraz, gdzie nie ma praktycznie żadnych podatków (VI klasa gleby). Nie wiem, czy 
wykonanie wodociągu to jest kwestia 50 tysięcy złotych, nie sądzę, że to jest taka sprawa. 
Jestem geodetą, mogę wykonać podkłady za cenę niższą (po cenach kosztów), a geodeta 
jest tam potrzebny co najmniej trzy razy: do zrobienia podkładów, do wytyczenia i do 
inwentaryzacji sieci. Także koszty mogą się akurat zmniejszyć o te wydatki i z podatków od 
nieruchomości też będą przychody oraz z wody nieduże, ale też. Ponieważ jest to inwestycja 
proporcjonalnie mała do całego budżetu na ten rok, uważam i nie widzę przeszkód, żeby to 
zostało wprowadzone do budżetu. Tym bardziej, że już zgłaszaliśmy wcześniej propozycje. 
Przyłącze tutaj nie załatwia sprawy, wykonamy mniejszą średnicą, więcej osób się nie będzie 
mogło podłączyć i będą tą drogę non stop kopać i przekopywać każdy robiąc tylko przyłącze. 
Wykonanie takiego niedużego odcinka nie jest rzeczą dla gminy jakoś bardzo obciążającą 
budżet. Wydatki budżetu są w milionach (około 16 mln), nie jest to duża sprawa dla 
wprowadzenia tego do budżetu. Po zakupie działki chciałabym prowadzić inwestycje, 
wiadomo nie jest to możliwe.   
Ze swojej strony proszę Pana Wójta, a przede wszystkim Radę (jest decydująca w tej 
sprawie), żeby może udało się włączyć jednak tak małą inwestycję do tego budżetu.” 
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Wójt Gminy Piotr Łysoń 
Państwo radni głosowali już nad budżetem. Jeżeli chodzi o Pani pomoc jako geodety, to 
gmina tak nie działa, pokątnie, robimy wszystko jawnie. Jeżeli chodzi o geodetów, też jest 
zapytanie ofertowe. Wydatki gminy to około 16 mln, ale są to wydatki na oświatę, GOPS, na 
utrzymanie dróg, oświetlenie uliczne i inne. Wydatki inwestycyjne to 1 mln 700 tys. zł. 
 
Przew. Rady Gminy Mirosław Zawada podsumował dyskusję, że na pismo mieszkańcy Łęgu 
Ręczyńskiego otrzymają odpowiedź od Wójta Gminy.  
 
Radny Adam Dembowski 
Każdy, kto kupuje działkę na terenie naszej gminy powinien się zapoznać z planem 
przestrzennym gminy, dowiedzieć się w urzędzie, czy będzie możliwość w przyszłości 
podłączenia do sieci wodociągowej. A dzisiaj kupuje się działki w ciemno, a potem 
przychodzi do gminy o podłączenie wody.  
 
Mieszkanka Łęgu Ręczyńskiego  
Jeżeli kupujemy działki na terenie gminy, są to działki budowlane, to nosimy się z zamiarem 
wybudowania domów i zamieszkania. Zgodnie z ustawą, na którą w piśmie się powołaliśmy, 
gmina ma obowiązek. Pan Wójt dał odpowiedź, że nie w 2018 r., bo budżet jest już 
uchwalony, że może w latach następnych. Na 2019 r. znowu inwestycja nie wchodzi do 
budżetu i tak można przesuwać na lata, w nieskończoność. A nie będzie każdy próbował 
wykonywać przyłącza do swojej działki, ponieważ cała droga będzie zajęta pod przyłącza 
wodociągowe, nie będzie miejsca na inne sieci, które w perspektywie muszą być 
doprowadzone.  
 

Przewodniczący Mirosław Zawada zakończył dyskusję informując, że corocznie radni 
składają wnioski do budżetu, nie wszystkie wnioski zostają w budżecie ujęte. Wykonujemy 
tyle inwestycji, na ile nas stać. Jesteśmy biedną gminą, musimy brać kredyty, głównie robimy 
inwestycje ze środków Unii Europejskiej, bo inaczej nie zrobilibyśmy nic.    
Na złożone pismo mieszkańcy Łęgu Ręczyńskiego otrzymają odpowiedź w trybie 
ustawowym.     
 

Sołtys Małgorzata Gruszczyńska 
Już kilka razy zgłaszałam wniosek o oznaczenie ulicy Spółdzielczej w Ręcznie. Przed lasem 
jest napis ul. Spółdzielcza i numery posesji, pogotowie dojeżdża do początku lasu i dalej nie 
wie, gdzie jechać. Zgłaszam ponownie o oznakowanie ulicy Spółdzielczej, że dalej też są 
posesje.  
 

Przewodniczący Rady Mirosław Zawada 
Wnioskowałem o postawienie wiaty przystankowej przy Szkole Podstawowej w Stobnicy (nie 
jest to duży koszt) i też nie jest wniesione do budżetu. Jest to też ważne, bo dzieci 
dojeżdżają do szkół, starsze osoby tam czekają, idzie zima i koszty tej inwestycji to około 
4 000,00 zł.  
Państwo myślicie, że jak ktoś jest radnym, to wszystko zawnioskowane od razu ma.  
 
Ad pkt 19. Na koniec obrad przewodniczący życzył wszystkim zdrowia i pomyślności z okazji 
Świat Bożego Narodzenia i Nowego Roku. W związku z wyczerpaniem porządku obrad 
o godz. 12:00 zakończył obrady stwierdzeniem, że zamyka II Sesję Rady Gminy Ręczno 
w dniu 20 grudnia 2018 r. 
 
 

Protokołowała                       Przewodniczący Rady  
         
Barbara Stępień               Mirosław Zawada  


